
Publiskā apspriešana  

„Par turpmākajām darbībām 

ar Preiļu muižas apbūves un 

parka kompleksu” 

Aptaujas rezultāti 



Par aptauju 

 Publiskā apspriešana notika no 21. februāra līdz 

16. martam. 

 Aptaujas anketas tika izplatītas kopā ar „Preiļu 

Novada Vēstīm”, tās bija pieejamas novada 

domes apmeklētāju pieņemšanas un 

informācijas centrā, pagastu pārvaldēs, Preiļu 

Galvenajā bibliotēkā, Namu pārvaldē, kā arī 

elektroniskā formā www.preili.lv 



Saņemtas 225 aptaujas anketas, no 

tām: 
11 nederīgas, jo nav iespējams identificēt 

respondentu; 

214 derīgas. 

Aptaujas rezultāti 



1. 

Pašvaldība ņem ilgtermiņa aizņēmumu aptuveni Ls 

2 000 000 (divi miljoni latu) apmērā un veic Preiļu pils 

rekonstrukciju. Pēc rekonstrukcijas pils telpās tiek 

izvietota Dzimtsarakstu nodaļa, Preiļu Vēstures un 

lietišķās mākslas muzejs, Domes administrācija. 

56% 

2. 

Pašvaldība pili un parka daļu iznomā privātajam investoram, 

kurš veic pils rekonstrukciju. Nomas līgumā tiek atrunāts 

pils izmantošanas mērķis un paredzētas tiesības lauzt 

līgumu, ja rekonstrukcijas darbi netiek veikti. 

23% 

3. 

Pašvaldība pili un parku (vai tā daļu) pārdod privātajam 

investoram. Privātais investors veic pils atjaunošanu un 

to izmanto pēc saviem ieskatiem. 
7% 

4. Cits priekšlikums: (ierakstīt savu priekšlikumu) 14% 



Respondentu izvēle no 

piedāvātajiem priekšlikumiem 



Respondentu komentāri pie 

atzīmētajiem priekšlikumiem 

 No 1. varianta vairāki respondenti svītroja 

Domes administrāciju, vai arī papildināja 

ar ierakstu, ka Domes administrācijai 

jāpaliek pilsētas centrā; 

 Atzīmējot 3. variantu daži piedāvā pili 

nevis pārdot, bet uzdāvināt  

 u.c. 



Citi priekšlikums  
(29 respondenti; 14%) 

 Vairāki no šiem respondentiem nav varējuši 
izšķirties par vienu no piedāvātajiem variantiem 
un anketās ir norādījuši 2. un 3. priekšlikumu 
(iznomāšana un pārdošana).  

 Vairāki no respondentiem ir izteikuši 
priekšlikumu veikt pils iekonservēšanas darbus 
vai veikt pašus neatliekamākos remontus, lai 
pils neiet postā, un pārējai rekonstrukcijai 
piesaistīt ES finansējumu. 

 Vairāki respondenti norāda, ka pili jārekonstruē 
pašvaldībai piesaistot privāto investoru. 

 u.c. 



Paldies par dalību 

publiskās apspriešanas  

aptaujā! 

Preiļu novada dome 

2012. gada 22.marts 


